
Čo nové sa stalo v Sklenom cez týždeň 

24. Týždeň 

Pondelok 10.6. : 

V pondelok začal pracovný týždeň dosť pochmúrnym počasím a tomu 

som prispôsobil aj rozvrh prác pre pracovníkov VPP a obecného úradu. 

Začalo sa kosenie trávy pri Konibare a na pláne bolo pokračovať v  

kosení aj ďalej, ale všetko narušil dážď. 

Po ostatných víkendových eurovoľbách sme upratali miestnosť a jedna 

pracovníčka VPP poupratovala obecný úrad.  

Po doobednej administratíve som musel riešiť naliehavú povodňovú 

situáciu na miestnom potoku, lebo sa potok v strede obce nebezpečne 

približoval ku vyliatiu. Treba dodať, že naša obec je veľmi dlhá a aj keď 

tu už tento rok boli pracovníci Povodia Váhu (o tomto som už 

informoval v predchádzajúcich článkoch), stále je čo čistiť a ja ich aj 

stále urgujem. Dúfam, že tento rok pracovníci s ťažkou technikou ešte 

prídu, nakoľko mi to bolo prisľúbené. 

 

Obrázok č. 1 Potok kde hrozilo vytekanie 

 

Utorok 11.6. : 



V utorok pokračovalo pochmúrne počasie a len sa čakalo kedy začne 

pršať. Jednu partiu VPP som poslal kosiť dolný koniec pri kontajneri na 

sklo a druhú pracovníčku som poslal kosiť areál cintorína. Časť 

pracovníkov zostala ukladať rezivo z vlečky.  

Ohľadom počasia by som chcel dodať, aby boli ľudia trpezliví pri 

kosení, lebo je to dosť obmedzujúce a tam, kde sme kosili pred niečo 

vyše týždňom, je dnes už opäť veľká tráva. O tom ale vie každý, kto sa 

stará o svoj trávnik. 

Hneď ráno sme mali stretnutie s predsedom Komisie životného 

prostredia, ktorý spoluorganizuje akciu „Kosenie ručnou kosou“ . 

Preberali sme viackrát aké atrakcie dať na akciu, aby sa tam mohli ľudia 

cítiť dobre a aj sa dobre zabavili. Išli sme sa spolu opýtať do Koinionie 

JK Sklené, kde nám prisľúbili zapožičanie skákacieho hradu a tiež, že 

budú na akcií robiť pre detičky cukrovú vatu. Celá debata prebehla 

veľmi pekne a teší ma pomoc tejto organizácie v našej obci a dúfam, 

že si to potom aj všetci spoločne užijeme nadchádzajúcu akciu. Už len 

aby vyšlo počasie. 

Doobeda som ešte okrem administratívy skontroloval stav kosenia 

cintorína. Zamestnankyňa obce zašla kúpiť PHM do traktora.  

Ohľadom PHM mi dovoľte malú odbočku. Táto informácia je pre 

niekoho možno zbytočná až priam vyvolávajúca zbytočné pohoršenie, 

ale ja si myslím, že je lepšie napísať, kde auto išlo a prečo, aby sa 

predišlo zbytočným rečiam. Kto si z toho čo zoberie, je už len na ňom. 

 

 

 

 

 

  

Streda 12.6: 



V stredu bolo menej pracovníkov VPP a tak sme robili údržbu okolo 

obecného úradu a všetko miestami prerušoval dážď. 

Na programe bola smutná udalosť a to pohreb našej spoluobčianky.  

Tu by som chcel poďakovať poslankyni Kataríne Hammerovej, že 

pripravila všetko potrebné na tento smútočný obrad, tak ako sme sa 

spolu dohodli.  

Skontroloval som aparatúru tak, aby prebehla posledná rozlúčka, ako 

má a počkal som na pohrebne služby, aby som im odovzdal pripravený 

dom smútku.   

Dohodol som sa z našimi dôchodkyňami, ktoré chceli prísť na poslednú 

rozlúčku, že ich odvezieme od horného konca až ku domu smútku, tak 

aby sa jej mohli zúčastniť.  

Poobede som musel riešiť situáciu ohľadom pokazeného počítača 

v základnej škole. Našťastie IT technik reagoval promptne a počítač sa 

síce nepodarilo opraviť, ale technik doniesol druhý. 

Poobede som riešil možnosti zapojenia sa obce do fotovoltickej 

elektrárne.  

Nakoľko tento projekt som už riešil s spoločnosťou SSE, možno si 

poviete, že sa opakujem, ale určite nie. Nakoľko mám na svojom 

rodinnom dome nainštalovanú fotovoltickú elektráreň, oslovil som aj 

túto firmu (nakoľko mám s nimi dobré skúsenosti), aby som preskúmal 

možnosti mimo spomínanej ponuky. Mali sme spolu dlhý rozhovor, 

kde sme sa rozprávali o predbežných cenách (za posledný polrok klesli 

ceny najmä hliníka, z ktorého sa vyrábajú nosné profily a aj samotných 

fotovoltaických panelov) a možnosti financovania. Riešili sme aj 

možnosť zapojenia obce do tohto projektu cez nejaký eurofondový 

projekt, ale nakoľko situácia s verejnými financiami v štáte je taká aká 

je, momentálne to nie je otázka dňa. Dohodli sme sa, že keď príde 

pracovník na osobnú konzultáciu a kalkuláciu projektu skúsime získať 

peniaze z enviromentálneho fondu, ktorý ponúka výhodne finacovanie 

na úrovni 0,1 % p.a. a finacovanie na obdobie 20 rokov. 



Keď bude všetko aktuálne a ponuka „na papieri“, budem všetkých 

informovať na obecnom zastupiteľstve.   

V stredu som ešte pripravoval podklady pre vypracovanie cenovej 

ponuku na pasportizáciu miestnych ciest. Tento projekt sme riešili už 

pred rokom, ale vtedy sme to nestihli dotiahnuť do konca. 

Pasportizácia je to, že na každú značku, alebo dopravné zariadenie je 

potrebné povolenie, ale keď to bude súčasťou pasportizácie už pri 

výmene nie je potrebné žiadne konanie. Súčasťou bude aj návrh na 

vytvorenie jednosmerných úsekov v obci. Treba dodať, že keď bude 

pasportizácia hotová, na predmetnom úseku nemusí byť vykonaná 

jednosmerka, ale môže byť. Nič nebude urýchlené a keď bude návrh 

schválený obecným zastupiteľstvom, poslanci a ja si prejdeme všetky 

úseky a následne to zhodnotíme. Tento projekt sme už riešili minulý 

rok, ale projektantka mala veľa práce na inom projekte a dohodli sme 

sa na odsune na neurčito a teraz prišiel ten čas. 

Štvrtok 13.6: 

Vo štvrtok pracovníci VPP dokončili ukladanie dosiek pri garáži za 

obecným úradom.  

 

Obrázok č. 2 Pokuladané rezivo pri garáži OcÚ 

 



Pracovníkov bolo málo a tak som rád, že sa to celé stihlo. 

Vo štvrtok som bol na dohodnutých stretnutiach v Martine, kde sa 

kupovali veci na najbližšiu akciu a iné veci, ktoré bolo treba vybaviť. 

Poobede som mal dohodnuté stretnutie s geodetom, kde sme spolu 

prechádzali pozemky, ktoré sú zverejnené na obecnej stránke 

a z ktorých sa bude predávať časť. Súčasťou tohto boli aj 3 pozemky, 

ktoré nám spoluobčania darovali. Keď som chodil z geodetom po obci, 

volali mi zo spoločnosti Humana a oznámili mi, že vezú kontajner na 

obnosené šatstvo.  

Tu by som si dovolil malú odbočku a vyjadril veľké potešenie, že už 

konečne tento kontajner prišiel a mnoho občanov môže uložiť svoje 

nadbytočné oblečenie do tohto kontajnera. Nie je to síce moderný 

kontajner so senzormi ale je tu a buďme za neho radi.  Pomôže nám 

tak, že obci zníži percento separovania a následne poplatok za uloženie 

na skládke a nepotrebné veci dostanú druhú šancu.  

Presnú štatistiku nám pošle firma Humana, ktorá sa o neho bude starať 

vždy na konci kalendárneho roka, ale už teraz som sa osobne stretol 

s veľkým záujmom o tento typ služby.  

Treba ešte dodať, že za tento kontajner obec neplatí nič. 

 

Obrázok č. 3 Kontajner na obnosené šatstvo pri OcÚ 



Samozrejme pracujeme aj na iných typoch služieb pre občanov, ako 

napríklad Packeta Box, alebo rozšírenie možnosti separovaného zberu, 

na ktorý sme podali aj žiadosť o dotáciu, ale o tom už bolo písané 

mnohokrát.   

 

Piatok 14.6.: 

V Piatok pracovníci VPP išli kosiť horný koniec. 

Doobeda sme ešte pomohli naložiť Technickým službám mesta TR 

separovaný zber, ktorý sme pozbierali v ostatnom „medzi zbere“ 

a bolo toho veru dosť.  

Neskôr išla jedna pracovníčka kosiť areál pri novom cintoríne. 

Zamestnanec obce spravil údržbu na mulčovači a pokosil priestor za 

garážou.  

V piatok som mal poldňa dovolenku, lebo som potreboval riešiť aj 

svoje súkromné veci.  

Doobeda som ešte riešil administratívu ohľadom zmlúv na schválený 

predaj obecných pozemkov.  

 

 

 Slovo na záver: 

Veľmi ma teší, že väčšina občanov chápe svoju spoločenskú 

zodpovednosť k planéte a aj k ostatným spoluobčanom, lebo prírodu 

máme len jednu. Separovaný zber je preto separovaný, lebo sa 

vytriedené suroviny dajú znovu použiť a nemusia sa tak ukladať na 

skládke, čo je zbytočne zaťažujúce pre prírodu a aj na financie. Áno je 

jednoduchšie všetko hodiť do komunálu, ale treba si uvedomiť, že 

poplatky za skládkovanie pôjdu len hore a tým pádom aj poplatky za 

odpad pre nás všetkých.  



Obec sa snaží vyjsť v ústrety každému, kto o to prejaví záujem 

a samozrejme aj starším spoluobčanom a dávame stále nové možnosti 

separácie odpadu. Ako príklad by som uviedol možnosť uloženia 

kuchynského odpadu, prepáleného oleja, kompostovisko na zelený 

odpad na červenom ihrisku a cintoríne.  

Na cintoríne je separovaný zber  kompletný, nakoľko tam sú všetky 

zložky odpadu vrátane veľkej nádoby na komunálny odpad, ktorá 

nahradila veľkokapacitný kontajner, ktoré boli viaceré po obci. Na jar 

si kompost zo spomenutých kompostovísk budú môcť zobrať občania 

bezplatne a budem rád, ak im tento kompost pomôže pri pestovaní 

rôznych rastlín.  

Ak sa podarí úspešne získať dotáciu z Enviromentálneho fondu (žiadosť 

sme podali svojpomocne a nič nás to nestálo), budeme môcť kúpiť 

potrebnú techniku a vyseparovať viac vecí a napríklad aj bioodpad, ako 

sú konáre, budeme môcť poštiepkovať, ale aj naložiť traktorom po 

celej dedine.  

Darmo, máme techniku a možnosti aké máme, ale pracujeme na jej 

zlepšení cez rôzne zdroje mimo rozpočtu obce.  

Rád odpoviem každému, kto má o to úprimný záujem, aj na otázky, 

ktoré nie sú príjemné, ale to je súčasť mojej práce, za ktorú beriem plat 

a ktorá nemá pracovnú dobu resp. pracovná doba je 24/7.    

V sobotu bol na Slovensku inaugurovaný zvolený prezident Slovenskej 

republiky pán Peter Pellegrini. Držím palce Slovensku, nech sa mu darí 

a spokojní budú aj tí, ktorí ho nevolili. 

 

V nedeľu sme oslávili Medzinárodný deň otcov a pri tejto príležitosti 

by som chcel zagratulovať všetkým otcom a samozrejme aj môjmu 

a zaželal im hlavne, aby im ich deti robili len a len radosť. 

 

Starosta obce Sklené Ing. Tibor Rišiaň     17.6.2024 


